
AAE Meetings Bratislava 19-21.2023

1. Sustainability and Climate-Related Risks Working Group

Kuultiin katsauksen vireillä olevista tehtävistä 
- AAE paper on Sustainable producks in insurance: Paperissa vukuutustoimintaa tarkastellaan ei 
vain riskienhallinnan lähtökohdista vaan laajemmin vakuutustoiminnan vaikutusta ympäristöönsä, 
tukien yhteiskuntaa saavuttamaan kestävää kehitystä koskevat tavoitteet. Tällöin olennaista mm. 
määritellä tavoitteet ja kriteerit, jotka kestäväksi sanottavan vakuutustuotteen on täytettävä. Paperi 
julkaistaan lähiaikoina.
- Aloitettu työstää paperia, jossa tarkasteltaisiin ESG:n S-näkökulmaa, työn sisällöön määrittely on 
vasta alussan
- lisäksi kuultiin eri toimijoiden ajankohtaisia katsauksia kuten selvitykset luontoon liittyvistä 
riskeistä ja niiden vaikutuksesta vakuutustoimintaa, tutkimus maineriskin mallintamisesta sekä 
ilmasto ja kuolleisuus.

2. Joint meting Insurance&Risk&Pensions Committees

Kuultiin esitykset:
- AI & Data Science WG, aktuaari ja eettinen toiminta
- Sustainable Life Insurance Product and to avoid greenwashing (sama kuin ed. kohdassa)
- Risk Management for IORPS: Pension RM WG update

3. Risk Management Committee
- Kuultiin ajankohtaiskatsaukset mm. Solvenssi II:sta sekä muista työryhmistä kuten jo edelläkin

4. Professionalism Committee

MRA keskustelut AAE:n ja IfoA:n kesken jatkuvat

CPD yhdistysten saatava jatkuvan kouluttautumisen ohjeet voimaan 1.1.2024 

Standardit
- ASSC-alakomitean raportti ja työsuunnitelma hyväksyttiin
- ESAP3 ”Actuarial practice in relation to the ORSA process under Solvency II” mallistandardin 
päivitys oli tehty suunnitelman mukaan ja esitettiin hyväksyttäväksi muutokset ja lähetettäväksi 
yhdistysten katselmoitavaksi. Teknisluonteisten muutosten lisäksi standardiin esitettiin lisättäväksi 
muutamia kestävyys- ja ilmastoriskeihin liityyviä täydennyksiä. Lisäksi päivitettäväksi esitettiin 
AAE Glossary, sanastossa oli huomioitu ESAP3 muutokset. Laaditut muutosesitykset päätettiin 
lähettää jäsenyhdistysten kommentoitavaksi. Konsultaation palautteen jälkeen laaditaan lopullisest 
esitykset komitean ja edelleen AAE:n yleiskokouksen (GA) hyväksyttäväksi syksyllä.
- Survey on ESAPs: esiteltiin jäsenkyselyn tulokset, joiden mukaan yleisesti ottaen mallistandardeja
pidetään hyödyllisinä. Kuitenkin merkittävä osa yhdistyksistä jättää vastaamatta kysymyksiin, joten 
kommunikaatiota pitäisi tehostaa. Päätettiin perustaa pienryhmä, joka valmistelee ehdotuksen 
hallitukselle, miten jäsenyhdistysten kommunikaatiota erityisesti pienten yhdistysten suuntaan tulisi
kehittää. Päätettiin, että jatkossa ASSC ottaa tehtäväkseen kyselyiden toteuttamisen.
- keskustelu laajeni kysymykseen pitäisikö standardien olla pakollisia, perustettiin pienryhmä 
laatimaan paperi puolesta-vastaan argumentein.



Fit&Proper: 
- Pohdittu sitä, miten voitaisiin varmistaa, että FQA täyttää automattisesti EU-lainsäädänössä 
tietyille aktuaaritehtäville asetetun fit&proper-vaatimukset;  tavoitteena, että AAE määrittelisi 
minimivaatimukset, jotka kelpaisivat valvojille. Koska aktuaarin roolia ei voida vaatia 
rajoitettavaksi vain aktuaarijäsenyhdistysten jäsenille, samat F&P-vaatimusten tulisi koskea myös 
muita ko. tehtäviä suorittavia henkilöitä. Lisäksi pohditaan, miten yhdistykset valvovat, että jäsenet 
nämä vaatimukset täyttävät. Esitetään joukko toimenpiteitä sekä kyselyn tekemistä 
jäsenyhdistyksille.

Competency Framework of Society on Actuaries in Ireland
- Kuultiin Irlannin Aktuaariyhdistyksen esitys. Yhdistys on laatinut osaamisen arviointityökalun, 
jossa on  tunnistettu keskeiset osaamiset ja kuvattu kolmelle tasolle (core, expert, master), mitä ko. 
tasolla tulisi osata; yliopistolta valmistunut työelämässä olevan non-FQA:n oletetaan olevan core-
tasolla.

Engagement on Volunteers TF
- tehtävänä on etsiä keinoja vapaaehtoisten sitouttamiseksi ja uusien mukaansaamiseksi, työ 
vaiheessa

Moldova
- haluaa AAE observer member -jäseneksi. Asian käsittelee ensin ProfC (ei merkittäviä kriteerejä, 
teams-kokous), joka päättää asian esittämisestä AAE:n  yleiskokouksen hyväksyttäväksi

Webinar
- jatketaan keskustelua aiheista, mahdollisesti ESAP3.
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